

From: [Rouzana Mekhail](#)
To: [~Government Operations and Estimates/Opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires](#)
Cc: [Corri Barr](#); [Costeira, Carla :TPSGC](#); [Carmen Cavaliere](#); [Sara Lacasse](#); [Vivianne Soubhie](#); [Skelton, Martine :TPSGC](#); [Laura Corkill](#); [Benjamin Woodman](#); [Jocelyn Argibay](#); [Donovan Allen](#)
Subject: Response to Questions Taken on Notice – PSPC Appearance on the Government’s Response to the Covid-19 Pandemic (April 24, 2020)
Date: May 14, 2020 10:22:09 AM

Le français suit...

Good day,

Please find below the response to Questions Taken on Notice during appearances by Public Services and Procurement Canada (PSPC) before the House of Commons Standing Committee on Government Operations and Estimates (OGGO) on April 24, 2020 regarding the Government’s Response to the COVID-19 Pandemic.

Assistant Deputy Minister Arianne Reza offered to provide the following to the committee:

1. Information on the cost of sterilization and replacement of the contaminated swabs purchased by PSPC and imported from China and the cost of their replacement.

On April 9, 2020 PSPC received 380,000 swabs that were not sterile. The company recalled the swabs from circulation and offered to pay any disposal costs. The company is replacing the non-sterile swabs at no additional charge to Canada. In the interim, given the ongoing need for swabs, Canada is sterilizing the non-sterile swabs at a cost of approximately \$160,000, a fraction of the cost of purchasing new swabs.

I trust this information is helpful.

Yours sincerely,

Bonjour,

Veillez trouver ci-dessous la réponse à la question posée lors de la comparution de Services publics et Approvisionnement Canada (SPAC) devant le Comité permanent des opérations gouvernementales et des prévisions budgétaires (OGGO) de la Chambre des communes le 24 avril 2020 concernant la réponse du gouvernement à la pandémie de la COVID-19.

La sous-ministre adjointe, Mme Arianne Reza, a offert de fournir ce qui suit au comité :

1. Informations sur le coût de stérilisation et du remplacement des écouvillons contaminés achetés par SPAC et importés de Chine et le coût de leur remplacement.

Le 9 avril 2020, SPAC a reçu 380 000 écouvillons qui n'étaient pas stériles. L'entreprise a rappelé les écouvillons de la circulation et a offert de couvrir les frais d'élimination. L'entreprise remplace les écouvillons non stériles sans frais supplémentaires pour le Canada. Dans l'intervalle, étant donné le besoin continu d'écouvillons, le Canada stérilise les écouvillons non stériles pour un coût d'environ 160 000\$, soit une fraction du coût d'achat de nouveaux écouvillons.

J'espère que cette information vous sera utile.

Cordialement,

Rouzana Mekhail
Analyste, Affaires parlementaires
Services publics et Approvisionnement Canada / Gouvernement du Canada

Analyst, Parliamentary Affairs
Public Services and Procurement Canada / Government of Canada
